
 
 

Dagsorden for 
skolebestyrelsesmøde 
på Skjoldhøjskolen 
 
Dato: 14. september kl. 
17.00 – 19.00 
 
(Let aftensmad) 
 
Særligt indbudte 
deltagere: 
Afbud: 
Fraværende: 
 
Mødeleder:Brian/Trine 
Sekretær: Mette (MIB) 

    

Punkter Indhold Ansvarlig Status 
for 
punkt 

Referat 

1.   
Godkendelse af referat 

 Brian B Godkendt 

2.  
Godkendelse af 
dagsorden 

 Brian  B Pkt. 3 Nyt fra elevrådet rykkes op.  
Mette (MIB) deltager i stedet for Rasmus 
(RB), der i øjeblikket fungerer, som 
konstitueret mellemleder.  

3.  
Orientering om 
budgetopfølgning 

Skolens økonomi er i sin helhed sund. Vi har både på 
skole- og SFO området er mindre driftsunderskud, 
men samlet set et overskud på over 4%. 
Der er afsat puljemidler til en række tiltag, herunder 
smartboards, gardiner, lofter mm. 

Henrik O Skolen har pt. et overskud på ca. kr. 500.000 
heraf kr. 300.000 til nye lofter og gardiner. 
 
Der er varslet en mulig ekstraudgift til 
specialelever. Den anløber sig til ml 26-56 



 
B&U har meldt ud, at skolernes generelle egenandel 
til specialundervisning stiger markant kommende år. 
Samtidig, at tilskuddet til specialcenteret bortfalder. 
Det vil samlet betyde en mindre tildeling til skolen på 
ca 1,5 mio kr. Det aftales i ØU, at ledelsen skal følge 
udviklingen af den politiske behandling af forslaget, og 
holde skolebestyrelsen orienteret. 

mio for hele Aarhus kommune. Fordelingen 
af udgiften er ukendt 
 
28/9 kl. 17-18.30 orientering fra Rådmanden. 
Der er reserveret seks pladser og man 
opfordres til at deltage. Henrik og Brian 
deltager.  

4. 
Orientering om ny 
specialklasse 

Som tidligere varslet, er vi blevet bedt om at opstarte 
endnu en specialklasse. Der etableres en ny 
specialklasse med virkning fra 20.9.21. Det har været 
en stor udfordring, at vi har fået besked på oprettelse 
af den nye klasse så sent i forløbet – faktisk kun 10 
dage før klassen skulle have startet. Vi fik imidlertid 
udsat starten i 20 dage, sådan at vi kunne få tid til at 
rekruttere personale, indrette rum mv. Vi har nu to 
midlertidigt ansatte til at starte klassen op, men det er 
et meget usikkert grundlag at starte en ny 0. klasse op 
på. 

Henrik O 20/9 opstartes ny specialklasse (OE) 
begyndende med 3 elever med plads til 7 
elever ved årsskiftet. Der er ansat en lærer 
og en pædagog.  
 
Der er mulighed for en specialklasse nummer 
10, men det indebærer nogle praktiske 
problemstillinger i forhold til plads.  
 
 
 
  

5. Facadeudskiftning 
Fase 1 & 2 

Første etape af facadeudskift er næste slut. Vi 
skal besigtige du nye facader, og drøfte de 
udfordringer der er i tilknytning til de nye facader, 
herunder især køb af nye gardiner, reetablering af 
indendørs faciliteter mv. 

 O Facadeudskiftningen pågår og berører 
klasseværelserne mod øst således, at der vil 
være behov for en fornyelse af gardiner og 
dermed betyder det yderligere omkostninger 
til nye håndvaske mm. Renoveringen vil 
formindske energiforbruget og denne 
besparelse tilgår kommunen. 
Efter påske udskiftes de sidste facader.  
Der vil være dage i foråret, hvor der sker 
udeundervisning på grund af 
facadeudskiftningen.  
Der startes ved rødt hus, eleverne flytter i blå 
hus osv.  



 
Her efter skiftes lofter med en omkostning på 
kr. 1 1/2-2 mio hvilket ligeledes vil medføre 
alternative logistiske løsninger. Økonomisk 
skal der afsættes penge til dette i det nye 
budget.  
Ca. kr. 200.000 til nye gardiner bliver i stedet 
anvendt til white boards, da de nuværende 
SmartBoards ikke er kompatible med 
lærernes Chrome Books. 

6.  
Orientering om 
ansættelse af ny 
pædagogisk leder for 
specialklasserne, samt 
drøftelse af 
stillingsopslag til 
stillingen som 
pædagogisk leder for 
SFO og Storteam1 

I forbindelse genopslag af stillingen som pædagogisk 
leder, skal rammerne for stillingen revurderes ligesom 
tidsrammen skal besluttes. 
 
OBS! Formand Brian Lorentsen har erklæret sig inhabil 
i drøftelse af punktet. Derfor har næstformanden 
ansvaret for drøftelsen af punktet. 

Trine B Pr. 1/10 er ansat en pædagogisk leder for 
specialområdet, som vil blive præsenteret på 
et senere skolebestyrelsesmøde. 
Den anden planlagte mellemlederstilling, 
som pædagogisk leder for SFO og indskoling 
genopslås og forventes besat pr. 1/1 2022.  
I og med at formanden har erklæret sig 
inhabil, vil næstformanden, Trine og 
bestyrelsesmedlem, Tina fremover deltage i 
ansættelsesudvalget. 

7. 
Nyt logo.  

Personalet har indstillet forslag til nyt logo til 
skolebestyrelsen. Skolebestyrelsen træffer endelig 
beslutning om nyt logo på mødet. 

Brian B Der blev præsenteret forskellige design af 
logoer, og selvom der var forskellig smag og 
stemning for enkelte af forslagende, kom 
man frem til at skolen sammen med 
personalet endeligt beslutter omkring valg af 
design af skolens logo. 

8.  
Årshjul 

På baggrund af beslutning om nedsættelse af et 
økonomiudvalg, skal rammerne for det nye årshjul 
drøftes. Det fremlægges på mødet. 

  Ikke udarbejdet grundet underbemanding og 
sygdom i ledelsen, men forventes at blive 
udarbejdet snarest. 

9. 
Kort nyt, siden sidst 
SFO 
Undervisning 

● Sensommermarked / Tilst Byfestival 

● Valg til SFO forældreråd 

  ● Eventuel deltagelse i Tilst Byfestival 
blev drøftet frem og tilbage, for 
lokalkendte vil det være med en 



 
Forældre 
Elever 
Andre/andet 

● Tidspunkt for dialogmøde med Rådmanden og 

B&U udvalget (28. september kl. 17-18.30 på 

Tilst skole) 

● Nye projektorer 

● 5.000 til klassetrivsel 

● Vikarsituationen 

● Trafiksituationen 

 

opfattelse af på den 
“rigtige/forkerte” side af Viborgvej.  

● Fornyelse af konceptet 
“Sensommermarked” ønskes 

● Der fastholdes et forældreråd til SFO 
● Dialogmøde: Kontakt Brian, hvis du 

vil deltage 
● Kr. 300.000 afsat til nye projektorer 

og white boards 
● Trivselspulje fra Aarhus Kommune 

giver mulighed for at tildele hver 
klasse 5.000 til ture ud af huset 

● Opfølgning på trafiksituationen med 
bla. lokalpolitiker, rådmand 

● Det er meget vanskeligt, at rekvirere 
vikarer, derfor udsendes opslag på 
facebook, som kan deles og det kan 
ske, at ydertimer i udskolingen bliver 
aflyst.  

● På baggrund af den seneste tids 
nedskæringer har personalet fået 
øget tid med undervisning, flere 
tilsynsvagter og generelt tungere 
opgaver. Det sammen med at 
elevtallet i klasserne er steget.. 
Situationen blev gennemdrøftet 
hvorpå der var enighed om at 
afsætte midler i budgettet for næste 
skoleår til en lettelse af lærernes 
arbejde fx nedsættelse af 
skematimer. 

Eventuelt    Status på det nye skoledistrikt 



 
Status for punkt: O for orientering, L for læring og ny viden, D for drøftelse, B for beslutning. 


